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             Kar§csony ð J®zus sz¿let®se 
 

J®zus ott sz¿letett meg, ahova sz¿leit is beengedt®k 
Betlehemben vagyunk. IdŖsz§m²t§sunk kez-
detekor. 
A falusz®li ist§ll· az a hely, ahol befogadt§k 
J·zsefet ®s feles®g®t, M§ri§t, aki az ®jszaka 
csºndj®ben e l§that· vil§gba sz¿lte J®zust. 
Isten legnagyobb aj§nd®k§t adta ezen az 
®jszak§n nek¿nk, de nem k®nyszer²ti ŕt r§nk. 
Az·ta is k¿ldi ŕt, ®s oda, ahol v§rj§k, 
befogadj§k, ºrºmºt ®s b®kess®get hoz ma is, 
b§rmilyenek is a k¿lsŖ kºr¿lm®nyek.  
M§ria igenj®vel kezdŖdºtt el J®zus fºldi ®lete, 
²gy kapcsol·dott ºssze az Isten ®lete az em-
ber®vel ï ®s Istennek ez a c®lja mindenkivel. 
Ma is akkor kezd meg¼julni az ember ®lete, 
amikor ®lŖ hittel kimondja az §ment Isten 
terv®re. Dºnt®s®vel az ember val·j§ban vagy 
az ®letre, vagy az ®let ellen szavaz. L§tjuk ezt 
a h§rom napkeleti bºlcs pozit²v p®ld§j§n, ®s 
Her·des negat²v hozz§§ll§s§n. J®zus eg®sz 
mŤkºd®se alatt erre a dºnt®sre ºsztºk®lte 
hallgat·it, hogy fogadj§k el Isten szeretet®t, 
melyet ŕ maga is bemutatott: dºntsenek 
mellette, ®s b²zzanak benne. Egy fontos 
felt®tele van a vele val· tal§lkoz§snak, 
sz²v¿nkbe sz¿let®s®nek: a mi megt®r®s¿nk! 
Kar§csony ºrºme teh§t az ®v sor§n b§rmikor 
megval·sulhat. J®zus ma is sz¿letik a vil§gba, 
oda, ahol igent mondanak az ®letre ®s 
hat§rozott nemet a hal§l kult¼r§j§ra. A 
p§sztorok boldogs§g§t §t®lhetj¿k, ha hisz¿nk 
Isten angyalainak, ®s hallgatunk szavukra: 
ĂDicsŖs®g a magass§gban Istennek, ®s 
b®kess®g a fºldºn a j·akarat¼ embereknek.ò 
Van egy r®gi kar§csonyv§r· imal§nc, a 
Ăsz§ll§st keres a Szent Csal§dò. Est®rŖl 
est®re, m§s csal§dn§l im§dkoztak egy¿tt. A 
v®g®n ezt az im§t mondva k®rt®k az §ld§st 
csal§di ®let¿kre: 

Szentcsal§d! Maradj n§lunk eg®sz 
®let¿nkben. Add meg nek¿nk azt a kegyelmet, 
hogy tiszteleted kºsse ºssze a kereszt®ny 
csal§dokat: a f®rjek feles®g¿kben, ·, SzŤz 
M§ria, t®ged tiszteljenek: a feles®gek 
f®rj¿kben Szent J·zsefet szeress®k, becs¿l-
j®k. Legyen szent ®s s®rthetetlen a h§zass§g 
szents®ge. A kereszt®ny csal§dok Isten 
§ld§s§nak tekints®k a gyermeket: f®ltŖ gond-
dal, legdr§g§bb kincs¿kk®nt, isteni f®lelemben 
nevelj®k Ŗket. A gyermekek sz¿leikben Isten 
helyettes®t tisztelj®k ®s szeress®k, nekik 
engedelmeskedjenek! 
Ezekkel a gondolatokkal k²v§nok: §ldott, ke-
gyelmekben gazdag kar§csonyt mindenkinek! 

Zolt§n atya 
 
Kºszºntj¿k a Szent Csal§dot, 
Mert meg§ldja a vil§got, 
Szent Csal§d, l®gy ºrºm¿nk, 
J·ban-bajban l®gy vel¿nk. 
 
Ćldd meg minden ¿gyeinket, 
B®k®ben ·vd nemzet¿nket, 
Szent Csal§d l®gy ºrºm¿nk. 
Csal§doknak ®kess®ge. 
 
Ćldj meg minket s hozz§nk t®rj be: 
Szent Csal§d l®gy ºrºm¿nk. 
J®zus, M§ria, Szent J·zsef, 
Szent hit¿nkben tartsatok meg: 
 
Szent Csal§d l®gy ºrºm¿nk, 
Hal§lunknak szent ·r§j§n, 
Hogy ne §rtson majd a s§t§n, 
Szent Csal§d l®gy ºrºm¿nk.

 
 



Az 52. Nemzetkºzi Eucharisztikus 

Kongresszus besz§mol·i 
A NEK esem®nyeim val· r®szv®telrŖl az elŖzŖ adventi lapsz§munkban m§r kºzºlt¿nk 5 
besz§mol·t. Olyan sok ®lm®nybesz§mol· ®rkezett, hogy a mostani kar§csonyi ¼js§gba is maradt 
m®g 6 sz®p ²r§s. ¥rºmmel aj§nljuk mindenki figyelm®be! 

H§rom ®lm®nyem a NEK- en 
Az Eucharisztikus Kongresszus alatt h§rom 
alkalomra eml®kszem, amikor a Szentl®lek 
meg®rintett ®s kºnnyekre fakadtam. ElsŖ 
alkalommal a Bazilik§ban a cs¿tºrtºk esti 
szents®gim§d§s alatt ®ltem meg, hogy velem 
van a Szentl®lek. Az Olt§riszents®g jelenl®te ®s 
kºzben a dicsŖ²tŖ ®nekek alatt sz®tt§rtam a 
kezem ®s ®reztem, hogy J®zus ott van ®s 
Szentlelke §tj§r. M§sodszor a szombat esti 
gyerty§s kºrmenet kºzben az Andr§ssy ¼ton 
®reztem ugyanezt, amikor azt ®nekelt¿k, hogy 
ĂJ®zus Krisztus, Te vagy az ®letem, alleluja.ò 
Beleborzongtam ®s kºnnyekre fakadtam, amikor 
belegondoltam, hogy ezt ®n olyan helyen 
®neklem tele torokb·l, ahol sok hitetlen ember is 
®l, ®s h§tha a tan¼s§gt®tel¿nk Ŗt is meg®rinti. A 
p§pai mise v®g®n pedig zokog§s tºrt ki belŖlem, 

amikor tudatosult bennem, hogy Krisztus fºldi 
helytart·ja itt van velem a sz¿lŖv§rosomban, ®s 
azt ®nekelhetem neki, hogy Isten tartsa meg Ŗt. 
A p§pai mis®n a szentbesz®d egy gondolata is 
nagyon meg®rintett, mert akkor ®ppen 
tºk®letesen nekem sz·lt, hogy l®pj egyet h§tra, 
®s ne akarj a kºz®ppontban lenni. Az elŖzŖ 
napokban azon keseregtem, hogy minden 
nagymis®n h§tra ker¿ltem, pedig ha m§sk®pp 
regisztr§lok, ez nem ²gy lett volna. Ekkor jºttem 
r§, hogy nem ez a fontos, hanem Krisztus 
jelenl®te, ŕ a h§ts· szektorokban is ott volt. 
R§ad§sul az is megadatott, hogy Ferenc p§pa 
Krisztust sug§rz· mosoly§t eg®szen kºzelrŖl 
l§thattam, ez®rt nagyon h§l§s vagyok, ®s ºrºk 
eml®kk®nt Ŗrzºm a sz²vemben.  

Henter Ćgi 
 

   A NEK a tolm§csf¿lk®bŜl 
Azok kºz® tartozom, akik kimaxolt§k a NEK 
r®szv®telt: szinte minden programon jelen vol-
tam. Az esztergomi teol·giai szimp·zium ºsszes 
elŖad§s§t, a nagy nyilv§nos mis®k teljes litur-
gi§j§t, a Hungexp·n lezajlott ºsszes laudes, 
katek®zis, tan¼s§gt®tel ®s mise, valamint napi 
egy fakult§ci· szºveg®t meghallgattam. De nem 
csup§n meghallgattam, hanem mivel olaszr·l 
magyarra ®s magyarr·l olaszra tolm§csoltam 
v®gig a kongresszuson, minden szºveget han-
gosan el is mondtam ï hol olaszul, hol magyarul. 
L§tsz·lag teh§t alig-alig van olyan, aki n§lam 
intenz²vebben meg®lhette ezt az eucharisztikus 
kongresszust. 
De ne nagyon k®rdezz®tek tŖlem, hogy ki mit 
mondott! A konferenciatolm§csol§s neh®z 
munka, lekºti az embert, ®s a tolm§cs nem 
mindig tud arra figyelni, amirŖl besz®l: csak 
mondja, mondatr·l mondatra az elŖad· 
szºveg®t, ®s csak az ®ppen elhangz· sz·ra, 
mondatra figyel, de hogy mi volt az eleje ®s mi 
lesz a v®ge ennek a szºvegel®snek, arra m§r 
nem mindig tud koncentr§lni. 
R§ad§sul a tolm§cs ¿gyel ugyan minden 
elhangz· sz·ra, de egy-egy esem®ny nem csak 
szavakb·l §ll, hanem kºzºs egy¿ttl®tbŖl ï egy¿tt 

hallgatjuk az elŖad·t, egy¿tt tapsolunk, fel§llunk, 
let®rdel¿nk, §ldozunk.  
 

 



Ezzel szemben a tolm§cs ¿l a f¿lk®ben, nem 
tapsol, nem §ll fel, nem t®rdel le, nem §ldozik. 
M®g csak a sz²npadot ®s az olt§rt sem l§tja. 
Csak hallgatja az elŖad·t. £n is meghallgattam 
minden elŖad·t ®s celebr§nst, de egyik¿ket sem 
l§ttam ®lŖben. Kiv§l· elŖad·k, tan¼s§gtevŖk, 
p¿spºkºk, b²borosok ®s a p§pa magyar ®s olasz 
hangja lehettem, de csup§n egy k®pernyŖn 
l§ttam Ŗket. 
¥sszefoglalva: mindent hallottam, ami 
elhangzott a NEK-en, csak nem igaz§n fogtam 
fel, amit hallottam. £s minden¿tt jelen voltam, de 
nem igaz§n l§ttam m§st, mint k®pernyŖre vet²tett 
besz®lŖ arcokat. 
Ugyanakkor semmire sem cser®ln®m a NEK 
r®szv®telemet. Ott ®s akkor nem tudtam pon-

tosan, hogy mi is tºrt®nik kºr¿lºttem, de m§ra 
olyan lett az a tizenegy nap, mint egy §lom. 
Olyan §lom, amibŖl reggel fel®bredve ®rzed ®s 
tudod, hogy sz®p, felemelŖ, egysz·val nagyon j· 
volt, csak nem tudod, mi tºrt®nt benne, tºrºd a 
fejed, hogy, jaj, mi is volt, hogyan is volt, de 
semmi, csak az §lom ®dess®ge marad. 

 M§tyus Norbert 
 

M§tyus Norbert a FŖpl®b§nia H²rlev®l nyelvi 
lektora. A mostani ¼js§got is Ŗ n®zte §t ®s 
jav²totta a nyelvtani hib§kat. 

 

  

A pl®b§nia ºsszekºtŜ, a NEK pl®b§niai motorja volt 
Đgy gondolom, mindenki tºbb mindent is fel 
tudna sorolni, ami a Kongresszus alkalmai kºz¿l 
kiemelkedŖen meg®rintette. 
Nekem a legfontosabb az erŖteljes b®ke, egy-
s®g, rend jelenl®te volt, ami az eg®sz idŖszakot 
jellemezte. 
 
Az®rt is ezt emelem ki elsŖsorban, mert a 
szervez®sbe kicsit belel§tva, bizony kitŤntek az 
emberi gyenges®gek, neh®zked®sek, mulasz-
t§sok, probl®m§k. 
Mindezek nyoma a NEK het®ben sehol nem volt 
®rz®kelhetŖ. 
Meghat· volt sz§momra, hogy az Isten elk®ri tŖ-
l¿nk, amink van - ak§r emberi tºred®kess®g¿n-
ket is -, ®s kieg®sz²ti az ŕ teljess®g®vel; ²gy 
aj§nd®koz meg benn¿nket szeretet®vel. 
GyºnyºrŤ volt sz§momra, ahogy az Egys®g 
lelke, az Isten Lelke lebegett felett¿nk. 
M§sik, amit kiemeln®k a Statio Orbis z§r·mis®n 
Pierro Marini ®rsek atya (a NEK P§pai 
Bizotts§g§nak elnºke) z§r· gondolatai. 

Engem tºbb mondata is sz²ven tal§lt, 
¼tnak ind²tott. 
Szavai nem a h®t esem®nyeinek a v®g®t 
jelezt®k, hanem a jºvŖt, az elŖtt¿nk §ll· feladatot 
v§zolta fel. Nem az ¿nnep lez§r§s§ra, hanem 
kezdetre buzd²tott. 
ĉme n®h§ny e gondolatokb·l, szabadon id®zve:  
- Ă...hazat®r¿nk otthonainkba, ...hogy m§sokkal 
osztozzunk, ism®t m§sokat felemelj¿nk, 
gy·gy²tsunk, megseg²ts¿nk." 
- ĂJ®zus megh²v minket, hogy oda§lljunk a vil§g 
el®, ¼gy ahogy ŕ tette: nem uralkodva, hanem 
szolg§lva" 
- Ănem vagyunk a dolgok urai csak zar§ndokok" 
- Ăhelyezz¿k elŖt®rbe a kºzj·t ®s osztozzunk a 
neh®zs®gekben" 
V®g¿l a nekem legfontosabb: Ăa szeretet 
szents®g®re alapozott gondolkod§s k®pes 
§talak²tani minden kºzºss®get.... ®lŖ v²z, mely 
k®pes meggy·gy²tani a kºzºss®geket szerte a 
vil§gon!" 
H§l§s a sz²vem, hogy kiv§lasztottak, ®s 
gazdagon megaj§nd®kozottak lehett¿nk ezen a 
h®ten!                                   G§sp§r Gabus 

  

Vesd ºssze! -  ćd§m feles®ge, N®methn® Nagy Bernadett besz§mol·j§t 
az elŜzŜ ¼js§gban olvashatt§tok. 
A Nemzetkºzi Eucharisztikus Kongresszus 
kezdetekor ¼gy ®reztem, hogy ez a 
programsorozat nem ºsszeegyeztethetŖ egy 
kisgyerekes csal§d napirendj®vel ®s ig®nyeivel. 
Ezzel szemben, amikor feles®gem elment a 
nyit·mis®re, nagyon pozit²v ®lm®nyekkel jºtt 
haza: a hit, a b®ke, a kºzºss®g, az 
ºsszetartoz§s, az elfogad§s ®rz®seit hozta. 
Hirtelen nagyon megjºtt a kedv¿nk a 
programokra, s tal§ltunk is sok olyat, ami 
kompatibilis volt a mi ®lethelyzet¿nkkel.  

Hatalmas ºrºm volt nekem, hogy a nagyobb 
alapprogramokon k²v¿l (HŖsºk tere ®s 
Kongresszusi Kºzpont) kisebb programok is 
szervezŖdtek, s legtºbbj¿kºn online is r®szt 
lehetett venni. Ilyen volt a J®zus Sz²ve Jezsuita 
Templomban minden nap megrendezett taiz®i 
ima·ra. Tºbbszºr r®szt vettem ezeken az 
alkalmakon, s amikor szem®lyesen nem tudtam 
r®szt venni, akkor online is csatlakozhattam. 
Mivel majdnem minden elŖad§s ®s dicsŖ²t®s fent 
van a youtube-on, m®g most is gyakran 



t§pl§lkozom az elŖad§sok lelki 
¿zenet®vel. Cs·kay Andr§s ®s Dolhai Attila 
zen®s imaestj®t sok szeretettel aj§nlom 
mindenkinek, mert nagyon m®ly lelki tartalma 
van Az idegseb®sz professzor ¼r §ltal 5-5 
percben eml²tett t®m§k ºnmagukban meg®rnek 
1-1 hittan·r§t vagy lelki besz®lget®st vagy vit§t: 
- A n®h§ny ®ves gyereknek profibb hite van, 
kºzelebb §ll a mennyorsz§ghoz mint 
b§rmelyik szent. 

- Az ºrºk szerelem titka, hogy a szerelmi 
h§romszºg¿nk harmadikja J®zus Krisztus 
legyen. Hogyan? Minden helyzetben, ak§r 
minden veszeked®s kºzben fel kell ismern¿nk 
a p§runkban J®zus arc§t. 

- A megt®r®s ¼tj§n j§r· embert jobban kikezdi a 
s§t§n, mint a folyamatosan bŤnben ®lŖ 
embert. A vall§sos ember legnagyobb 

k²s®rt®se, amikor elhiszi, hogy Ŗt az Isten 
jobban szereti, mint a tºbbi embert. 

- A s§t§n legnagyobb eredm®nye, hogy elhitette 
mag§r·l, hogy nincs, betolatta mag§t a 
mitol·gia t§rgykºr®be (Varga Laci p¿spºkatya 
alapj§n). 

- Ha h²vŖk®nt elveszted a hited, az ®rtelmeddel 
mondd ki, hogy kitartok. 

- Akkor fordulok igaz§n J®zus fel®, ha 
elengedem annak k®nyszer®t, hogy ®n oldjam 
meg minden probl®m§mat (Must· P®ter 
alapj§n). 

- Az euchariszti§ban hozz§f®r¿nk a szeretet 
cs¼cs§hoz. 

Amit le²rtam csak egyetlen elŖad§s 
ºsszefoglal§sa. Nagyon aj§nlom, hogy 
keressetek r§ a youtube-on ezen az elŖad§son 
k²v¿l Bºjte Csaba elŖad§s§ra, illetve Ćder J§nos 
tan¼s§gt®tel®re is.                     N®meth Ćd§m 

  

    N EK tan¼s§gt®tel 
Lelkesen v§rtam a NEK-et, tervezgettem a 
programokat, azt§n m§shogy hozta az ®let. 
Mindºssze egy esem®nyen tudtam szem®lyesen 
r®szt venni, m®gis ¼gy ®rzem, hogy nagy lelki 
gazdags§got kaptam. Ez kºszºnhetŖ egyr®szt 
az online kºzvet²t®snek. N®h§ny programot az 
®lŖ stream-en tudtam kºvetni, m§sokat ut·lag, 
de mindegyiknek volt olyan pillanata, amelyik 
m®lyen ®rintett, pedig m®g a lak§sb·l se tettem 
ki a l§bam hozz§. K¿lºnºsen sz²vesen 
eml®kszem vissza az egyik elŖad§sra, pedig 
csak 3-4 percet tudtam bekapcsol·dni, azt§n 
elsz·l²tott a kºteless®g. M§snap megdºbbenve 
olvastam a kur²ron a cikket: pont azt a gondolatot 
emelte ki vez®rfonalnak, amit ®n is hallottam! 

Mennyi es®ly volt r§, hogy egy hossz¼ 
elŖad§snak pont a "magv§t" siker¿l 
megn®znem? H§la tºltºtte el a sz²vem, hogy a 
mi Isten¿nk ura az idŖnek. H§la a sok technikai 
ember profi munk§j§®rt is, magas sz²nvonal¼ 
felv®telek k®sz¿ltek, amik a mai napig 
el®rhetŖek. M§sr®szt szeretn®m megeml²teni 
azokat az alkalmakat, amikor k¿lºnbºzŖ 
kºzºss®gekben megosztottuk egym§ssal a 
NEK-es ®lm®nyeinket. Mindenki csak egy kis 
r®szt kapott a nagy eg®szbŖl (¼gy ®rtem, a 
programok sokas§g§b·l), de mire a megoszt§s 
kºrbe®rt, ¼gy ®rezt¿k, mintha egym§s 
®lm®nyeivel, lelki tºlteteivel is gazdagabbak 
lett¿nk volna!                                   DºrgŖ Borb§la 

 

   NEK ®lm®nyek 
Az Eucharisztikus Kongresszus sz§mos 
eml®kezetes tan²t§sa kºz¿l sz§momra a 
legmeghat§roz·bb, ®s rem®nyeim szerint 
legmaradand·bb is a nyit· szentmis®n, 
Bagnasco b²borost·l hallott gondolat volt: ĂJ®zus 
Krisztus arca az evang®lium, jelenl®te az 
Eucharisztiaò. Hiszen lehetek Krisztus kºvetŖje, 
ha nem ismerem ŕt ®s nem keresem, vagy 
elker¿lºm ter²tett asztal§t? Szint®n felejthetetlen 
®lm®nyt jelentett Ferenc p§pa szentmise elŖtti 
¿dvºzl®se - §ld§sa ®s az, hogy K§d§r Ćgoston 
®s a kºzelm¼ltban elhunyt feles®ge Ilike is, 
Ăviszont §ldhattaò a Szentaty§t. Az Ŗ 
r®szv®tel¿ket Kiss £vi ®s a G§sp§r h§zasp§r 
szeretete ®s gondoskod§sa tette lehetŖv®.                                     

                                           T·th Istv§n 

 

 
A p§pai szentmis®n



Katekumenjeink  
T²zen fejezt®k be a katekumen§tust 2021-ben Az elŖzŖ lapsz§mban h§rman vallottak 
keresztelked®s¿krŖl. Most egy ez ®vben katolikus hitre §tt®rt vallom§s§t olvashatjuk.  
 

Bekapcsol·dva a pl®b§nia ®let®be
38 ®ves vagyok, 8 ®ve ®lek Đjpesten. 
Eredetileg reform§tusnak neveltek, ez®rt meg 
kellett szoknom a katolikus templomi rendet, a 
gy·n§st, szent§ldoz§st. R®gen elhagytam az 
iskolapadot, a hittan·r§t, ²gy eleinte nagyon 
furcsa volt ¼jra kºzºss®gbe j§rni, de j· volt 
m®lyebben megismerni a vall§s tºrt®net®t ®s a 
szents®geket. 
¥rºm volt l§tni, hogy ebben a mai vil§gban is 
a felnŖttek kºzºtt m®g vannak olyanok, akik 
keresik az Istennel val· kapcsolatot, ®s 
nagyszerŤ, hogy az egyh§z felnŖtteknek is 
lehetŖs®get biztos²t a megt®r®sre.   

B®rmanevem (Sienai Szent Katalin) kiv§-
laszt§s§hoz sok szent ®let®t megismertem, ®s 
p®ldak®pnek tekintem ŕket. 
Nagyon izgultam a b®rm§l§si ®s elsŖ§ldoz§si 
szertart§son, ez®rt csak ut·lag fogtam fel, 
mekkora jelentŖs®ge van annak, hogy Krisztus 
test®t magunkhoz vessz¿k. 
Az·ta is rendszeresen j§runk templomba a 
p§rommal ®s im§dkozunk m§sok megt®-
r®s®®rt. K®rem, hogy akik e sorokat olvass§k, 
mindig im§dkozzanak m§sok®rt! Kºszºnºm.                  
¦dvºzlettel: Kiss Vir§g 
   

 

Ebben az ®vben ºten jelentkeztek a szeptemberben indult katekumen§tusba. Szorgosan j§rnak 
szerda est®nk®nt a hittanra. Vajon mi®rt jºttek, hogyan l§tnak benn¿nket r®g·ta 
krisztuskºvetŖket?. 

Mi®rt jelentkeztem (felnŜtt) hittanra? 
Sokan megk®rdezt®k, hogy mi®rt? Bar§tok, 
rokonok, ismerŖsºk ®s koll®g§k miut§n 
kºzºltem vel¿k, hogy Ămire vetemedtemò. 
Sajnos volt, akin l§tszott, hogy ezt gondolja, a 
tºbbs®g szerencs®re elfogadta vagy egy-
szerŤen beletºrŖdºtt, mivel m§r felnŖtt vagyok, 
azt teszek, amit akarok. Volt olyan, aki hithŤ 
r·mai katolikusk®nt kºzºlte, hogy v®gre egy 
l®lekkel tºbben lesz¿nk, bevallom pont ez az 
ember §llt eddig tŖlem a legt§volabb, ²gy 
nagyon j·l esett. 
Sok mindenre felnŖttkorban jºv¿nk r§. Mit? 
Mi®rt? Hogyan tett¿nk? £n ink§bb k®sŖn ®rŖ 
t²pus¼ embernek tartom magam. 
Mi®rt jelentkeztem? 
Nagymam§mat kiskoromban sokszor elk²-
s®rtem az ¼jpesti Egek Kir§lyn®ja templomba. 
HithŤ r·mai katolikus volt, sokat tanultam tŖle 
pl.: szeretetet, elfogad§st, hogyan im§dkoz-
zunk stbé £n sajnos nem lettem megkeresz-
telve, Ănem volt divat akkoribanò. Ez a m¼lt, 
most rem®lem, ha Isten is ¼gy akarja, akkor 
leszek. 
Szeptemberben olvastam Zolt§n atya fel-
h²v§s§t errŖl a lehetŖs®grŖl, h§rom ®jszak§n §t 
gondolkoztam, ott motoszk§lt a fejemben, de 
r§jºttem, hogy ez egy jel, isteni sugallat, hiszen 
ehhez a templomhoz sok eml®k fŤz, j· ®s 
rossz, de ak§rh§nyszor ott voltam b®kess®get 

®s nyugalmat ®reztem. K¿lºnben is: nem 
hiszek a v®letlenekben, mert nincs v®letlen. 
Mi®rt im§dkozom? 
Szeretet, elfogad§s: sajnos ez mostan§ban 
aranyat ®r, pedig nem kellene, hogy ²gy 
legyen. 
T¿relem: ez egy nagy sz·, covid helyzet miatt 
l§tom ®s tapasztalom, hogy az emberek m§r 
nem t¿relmesek. Csak egy kis odafigyel®s 
m§sra, magunkra ®s jobb lehetne, elvi-
selhetŖbb. 
Ami·ta hittanra j§rok, sok j· tºrt®nt velem. Pl.: 
¼j embereket ismertem meg a templomban, 
eleinte messzirŖl, azt§n kºzelebbrŖl egy-egy 
spont§n kialakult besz®lget®s kºzben. Az elsŖ 
megismert szem®ly, az ®n ĂleendŖò kereszt-
any§m lesz. ŕ olyan, mint ®n, lelkileg. Azt§n 
jºttek a tºbbiek, adventi koszor¼ k®sz²t®se 
kºzben elh²vtak a DicsŖ²tŖ szents®gim§d§sra. 
Elmentem. Im§dkoztak ®rtem, ami nagyon 
megind²t· volt.  
Mit k®rn®k, szeretn®k, v§rn®k? 
Sok mindent, de mindenkinek. Tiszteletet, 
szeretetet, elfogad§st, t¿relmet, b®k®t ®s hitet. 
Kedvenc id®zetem a H§zi §ld§s: Hol hit ott 
szeretet, hol szeretet ott b®ke, Hol b®ke ott 
§ld§s, hol §ld§s ott Isten. 
  S§ra (ez lesz a b®rmanevem) Kutni Orsolya



Pl®b§niai kºzºss®geink 
A kºvetkezŖ cikkekben pl®b§nia kºzºss®geink mutatkoznak be. Azt is olvashatj§tok, hogy az 
egyes kºzºss®gbe, kik ®s hogyan kapcsol·dhatnak be, kin®l lehet jelentkezni. Ha nem tal§lsz 
sz§modra megfelelŖ kºzºss®get, csoportot, ez megh²v§s is egyben, keress egy-k®t t§rsat 
magad mell® a templomb·l, ®s hozz§l l®tre egyet. 

Az ifj¼s§gi ®nekkar 
  Az ifj¼s§gi ®nekkarral szeptemberben nagy 
lelkesed®ssel v§gtunk bele az ¼j tan®vbe. Az 
®lm®nyd¼s ny§r ut§n ¼jra elŖker¿ltek a git§rok, 
a fuvol§k, sŖt a furuly§k is, ®s szerda 
est®nk®nt megtelt a pl®b§nia ®p¿lete az 
®nekkarosok vid§m hangj§val.  
   ¥rºmmel t®rt¿nk vissza ism®t a m§r ®vek ·ta 
v§ltozatlan k¿ldet®s¿nk folytat§s§hoz, mely a 
J·isten dics®ret®rŖl sz·l a zene eszkºze §ltal. 
A mis®ken azzal a tºrekv®ssel szolg§lunk, 
hogy az Đrnak tetszŖn ®s a tŖl¿nk telhetŖ 
legszebb m·don sz²nes²ts¿k a liturgi§t, illetve 
hogy a h²vek sz²v®t is kºzelebb vigy¿k 
Istenhez az ®nekek §ltal. Heti rendszeress®gŤ 
alkalmaink tºbbek kºzºtt a zenei fejlŖd®snek is 
teret adnak. £ves c®lkitŤz®seink kºzºtt 
szerepel a reperto§runk bŖv²t®se ®s az 

®nekl®s¿nk sz²nvonal§nak emel®se. Ezen 
k²v¿l nagy hangs¼lyt fektet¿nk a kºzºss®g 
felpezsd²t®s®re is. Ennek aprop·j§n p®ld§ul 
okt·berben elment¿nk kºzºsen kir§ndulni, ami 
nagyon j·l siker¿lt, ®s kicsit ºssz®bb is hozta a 
csapatot. A kºr¿lºtt¿nk l®vŖ fiatalok meg-
sz·l²t§s§t sokan szem®lyes misszi·nak tekint-
j¿k. Tal§n ennek is kºszºnhetŖ, hogy m§r id®n 
is bŖv¿lt¿nk ¼j tagokkal, de tov§bbra is 
szeretettel v§rjuk a nyitott ®s lelkes 
®rdeklŖdŖket! 
Bemutatkoz§sunk lez§r§sak®nt a tan®vkezdŖ 
alkalmunkon sz¿letett ®s az·ta sz§ll·ig®v® v§lt 

mott·nkat hozom ide: Egys®g, tudatoss§g 

                                               Lovas Dorottya  

 

Szent J·zsef f®rfi imakºzºss®g 
K®thetente cs¿tºrtºk est®nk®nt 8 ®s 10 ·ra 
kºzºtt, z§rt f®rfi imakºzºss®gk®nt gyŤl¿nk 
ºssze im§dkozni a pl®b§ni§n. Kºzºss®g¿nk 
laza szºvetŤ, kinevezett vezetŖnk nincs, a 
felmer¿lŖ k®rd®seket §tbesz®lj¿k ®s ennek 
eredm®nyek®nt, kºzºsen vagy valamelyik¿nk 
felv§llal egy-egy feladatot. Mindannyian 
csal§dap§k vagyunk, de a kºzºss®gre 
ford²that· idŖnk, energi§nk, lehetŖs®geink 
dinamikusan v§ltoznak, amihez alkalmaz-
kodunk. Kevesebben vagyunk, mint J®zus 
tan²tv§nyai, jelenleg 10-en, egy-egy ima-
alkalmon 5-6-an vesz¿nk r®szt.  

A tal§lkoz·inkon lelki besz®lget®s ®s kºtºtt ima 
- zsolozsma - zajlik. Kºzºss®g¿nk eddig nem 
a misszi·s lelk¿let meg®l®s®rŖl, hanem a 
kiskºzºss®g megtart· erej®rŖl ®s a kºzºs ima 
fontoss§g§r·l, erej®rŖl sz·lt. Csal§dos hely-
zet¿nk, ®let¿nk hasonl·s§gai sokszor adnak 
lehetŖs®get sz§munkra, hogy egym§st 
t§mogassuk ®s seg²ts¿k. Kºzºss®g¿nk erŖs-
s®ge, biztos pontja az ºsszetartoz§s. Titeket is 
arra biztatunk, gyŤljetek ºssze ®s legyetek 
egy¿tt.    
                                           Forstner Bertalan  

 

Baba- mama klub  
A Szent Rita baba-mama klub szeretettel v§r 
minden v§rand·s anyuk§t ®s kismam§t 
k®thetente szerd§nk®nt 9.30-11.30-ig a 
pl®b§ni§n. 
Klubalkalmainkon a bab§kat, totyog·kat sok 
j§t®kkal, az ®desany§kat szeretetteljes 
l®gkºrrel v§rjuk. Besz®lget®s¿nk vez®rfonal§t 
mindig egy v§lasztott t®ma adja, mely az 
anyas§ggal, csal§ddal, gyereknevel®ssel, 
ezeknek lelki h§tter®vel foglalkozik, de a 

lehetŖs®g mindig adott a kºtetlen 
besz®lget®sre egym§ssal. 
C®lunk, hogy az any§v§ v§l§s (sokszor rºgºs) 
¼tj§t ne egyed¿l, elszigetelten, hanem 
kºzºss®gben, egym§st meghallgatva, t§mo-
gatva, tapasztalatainkat megosztva j§rhassuk. 
 

LeelŖssyn® T·th Eszter 
Szuett§n® H§ri Kl§ra 



A Szent Doma kºzºss®g, vagyis a Dom§s l§nyok 
Hogy kik vagyunk? Nyolc fiatal l§ny, k¿lºnbºzŖ 
®lethelyzetekben, m§s ºrºmºkkel ®s b§-
natokkal ®s a legk¿lºnf®l®bb probl®m§kkal.  
 

 

A c®lunk viszont kºzºs: Isten ¼tj§n j§rni ®s 
ebben egym§st seg²teni (alkalmainkon ®s 
azokon k²v¿l is). Ezen a rºgºs ¼ton erŖt adnak 
a k®thetente tartott dicsŖ²t®sek, szents®g-
im§d§sok, kºzbenj§r· im§k ®s lelki besz®l-
get®sek; a kºzºss®gen bel¿li bar§ti kap-
csolatainkat pedig az ezek kºzti heteken tartott 
j§t®kos estjeink erŖs²tik. Az idei ®v t®m§ja a 
kºzºs meg¼jul§s, fejlŖdni szeretn®nk, ez®rt 
havonta elŖad·kat h²vunk, ®s tŖl¿k tanulunk a 
dicsŖ²t®srŖl, a szents®gim§d§sr·l, a Szent-
l®lek aj§nd®kair·l, hogy Istenben nºveked-
hess¿nk, fel® haladjunk ®s hogy lelkileg mindig 
¼jat adjon egy alkalom. K¿lºn ºrºm, amikor 
ºssze tudunk egyeztetni egy h®tv®gi 
temploms®t§s kir§ndul§st, vagy egy-egy ott 
alv·s tal§lkoz·t.  

Vereb®lyi Luca 

 

Szent M§rk kºzbenj§r· imakºzºss®g 
A Szent M§rk imakºzºss®g a 2007-es 
V§rosmisszi· gy¿mºlcse. Nev¿nk az elsŖ 
tal§lkoz·nk napj§ra utal, ami ®ppen Szent 
M§rk ¿nnep®re esett, s akkor nagyon 
megsz·l²tott minket az aznapi evang®lium: 
Szent M§rk kºnyv®nek utols· szakasza. 
(ĂMenjetek el az eg®sz vil§gra ®s hirdess®tek 
az evang®liumot minden teremtm®nynekéò 
Mk 16, 15-20). 
Tavasszal lesz 15 ®ve, hogy minden szerd§n 
kºzbenj§runk, im§dkozunk az aktu§lis, 
hozz§nk eljuttatott sz§nd®kokra (papjaink®rt, 
hivat§sok®rt, csal§djaink®rt, betegek®rt, 
ºrºmeink®rt, neh®zs®geink®rt). Jelenleg nyolc 
akt²v tagja van a kºzºss®gnek. Ugyanakkor 
minden h·nap elsŖ szerd§j§n nyitott alkalmat 
tartunk, ahov§ minden ®rdeklŖdŖt sz²vesen 
v§runk. Az alkalmakat dicsŖ²t®ssel nyitjuk ®s 
z§rjuk, a sz§nd®kok®rt az Olt§riszents®g 

jelenl®t®ben im§dkozunk. Fontosnak tartjuk, 
hogy hordozzuk egym§st, ®s kºzºss®gben 
im§dkozzunk a kºzºss®g®rt. Karizmatikus 
kºzºss®g l®v®n nagy hangs¼lyt fektet¿nk arra, 
hogy figyelj¿nk a Szentl®lek aj§nd®kaira, ®s 
ind²t§sa szerint ®lj¿nk is azokkal. 
A hozz§nk eljuttatott sz§nd®kok®rt rendszeres 
idŖkºzºnk®nt mis®t mondatunk, legkºzelebb 
december 25-®n a 9 ·r§i szentmis®ben 
im§dkozunk ®rt¿k. Ha van olyan sz§nd®kod, 
ami®rt szeretn®d, ha im§dkozn§nk, juttasd el 
hozz§nk emailben, vagy gyere el nyitott 
alkalmunkra, amit minden h·nap elsŖ 
szerd§j§n İ 9-kor, t®len a pl®b§nia als· 
nagyterm®ben tartunk. Minden alkalomr·l h²rt 
adunk a pl®b§nia levelezŖlist§j§n ®s Facebook 
oldal§n. 
     G§sp§r Gabus (qas.par.qab@gmail.com) 

 

Szents®gim§d·k csoportja  
Klasszikus ®rtelemben nem vagyunk csoport 
vagy kºzºss®g, m®gis sokan vagyunk. 
Vannak, akik rendszeresen elkºtelezŖdnek 
egy-egy ·r§ra, vannak, akik hosszabb-
rºvidebb idŖre, de rendszeresen jºnnek 
p®ntekenk®nt im§dkozni az Olt§riszents®gben 
jelenl®vŖ J®zushoz. 
A szents®gim§d§s m®g Magyar Ferenc atya 
idej®n a pl®b§niai k§poln§ban, Gºnczºl J§nos 
§ldozatos t§mogat§s§val ®s rendszeres 

jelenl®t®vel indult. Nagy h§la van bennem, 
hogy ma is sokan jelen vagytok p®ntekenk®nt 
az Đr elŖtt. 
A Szents®gim§d§s az a l§thatatlan, de nagyon 
fontos h§tt®rmunka, ami n®lk¿l nincs 
meg¼jul§s! Ma, amikor az Egyh§z ®s azon 
bel¿l pl®b§ni§nk meg¼jul§s§r·l ®rtekez¿nk, a 
Szents®gim§d§sban rejlŖ tagadhatatlan erŖt el 
kell ismern¿nk! 



A t§rsadalmi esem®nyek s¼lyosbod§sa l§tt§n 
felmer¿l a k®rd®s: mire h²vsz minket Isten¿nk 
ebben a helyzetben? 
A Szents®gim§d§s - a szentmise mindent 
fel¿lm¼l· §ldozata ut§n - nagy lehetŖs®g erre 
®s egy®b k®rd®sekre is v§laszt tal§lni, 
lass²tani, hordozni, dics®rni, megb®k®lni, 
¿nnepelni, h§l§t adni, k®rdezni, hallgatni, 
§tadni. 
Erre h²vlak benneteket p®ntekenk®nt 8-17 ·ra 
kºzºtt a templomba. 

Ha szeretn®l csatlakozni az elkºtelezŖdŖk 
sor§ba, k®rlek, jelezd Zolt§n aty§n§l vagy 
n§lam, vagy iratkozz fel a templom kij§rat§n§l 
kitett ²ven telefonsz§moddal egy¿tt. Egy-egy 
·r§ra tºbben is be²rhatj§tok magatokat, a 
l®nyeg hogy minden ·r§ban legyen 
ŖrzŖ/im§dkoz·. 
Z§r·gondolatk®nt ®s megerŖs²t®s¿l fogadj§tok 
Kalkuttai Ter®z any§t·l a kºvetkezŖt: 
ĂMin®l tºbb a munk§m, ann§l tºbbet kell 
im§dkoznom.ò                      G§sp§r Gabus 

 

Pingpong a pl®b§ni§n 
A pl®b§niai sok-sok lelki program mellett az 
Ă®p testben ®p l®lekò jegy®ben n®ha az®rt 
sportos kºzºss®gi programra is sor ker¿l. 
Kedd est®nk®nt 8 ·r§t·l szoktunk 
pingpongozni az als· nagyteremben, de 
term®szetesen a k®sŖbb ®rkezŖk is be tudnak 
kapcsol·dni. Fi¼k, l§nyok vegyesen j§tszunk, 
kiv§l· asztalok, ¿tŖk, labd§k ®s persze a 
j·kedv mindig biztos²tott. A covid j§rv§ny 
sajnos ezt a programot is erŖsen megtizedelte, 
sokszor el is maradt az ¿tºget®s. Nagyon 
v§ltoz·, hogy h§nyan megy¿nk le egy kis esti 
mozg§sra. R®gebben volt, hogy a sok 

r®sztvevŖ miatt m®g Ăforg·ztunkò is k®t 
asztalon, de mostan§ban sokszor el®g, ha 
csak az egyik asztalt §ll²tjuk fel. Rem®lj¿k, 
hogy a j§rv§ny elm¼lt§val ¼jra egyre tºbben 
visszat®rnek majd, ®s v§rjuk szeretettel az ¼j 
jelentkezŖket pingpong tud§st·l f¿ggetlen¿l. 
Az ®rdeklŖdŖket sz²vesen felvessz¿k a 
pl®b§niai pingpongosok levelezŖlist§j§ra, ezen 
szoktuk egyeztetni keddenk®nt, hogy ki tud 
jºnni j§tszani. Aki szeretne felker¿lni erre a 
levelezŖlist§ra, a henter.zsolt@gmail.com e-
mail c²mre ²rjon levelet. 
                                                  Henter Zso lt  

 

Nyugd²jasklub 
R®g·ta mŤkºdik pl®b§ni§nkon nyugd²jas klub, 
®s b§r a j§rv§ny miatt mi is felf¿ggesztett¿k 
tal§lkoz·inkat, de rem®lj¿k, hogy jºvŖre ¼jult 
erŖvel tudjuk majd szervezni ®s meg¿lni 
tal§lkoz·inkat. 
M§r most h²vunk mindenkit, aki nyugd²jas ®veit 
tºlti ®s azokat is, akik m®g nem nyugd²jasok, 
de r§®rnek ®s sz²vesen eltºlten®nek vel¿nk 
egy¿tt k®thetente egy-k®t ·r§t, im§dkoz§ssal, 
besz®lget®ssel ®s m§s ®rdekess®gekkel. 
¥sszejºveteleinket a Pl®b§ni§n a Hittan 
teremben tartjuk. K®thetente szerda 
d®lelŖttºnk®nt, 10-12 kºzºtt, a Baba-mama 
klub alkalmaival egyidŖben.  
Az egy¿tt §t®lt kºzºs ®lm®nyek seg²tik egym§s 
megismer®s®t ®s hozz§j§rulnak, Istenhit¿nk 
tov§bbi elm®ly²t®s®hez. 

Programjaink soksz²nŤek. Mindig 
megeml®kez¿nk egyh§zi ®s vil§gi 
¿nnepeinkrŖl; m®ghozz§ §ltal§ban Zolt§n atya 
kºzremŤkºd®s®vel, aki mindig ®rdeklŖdik ®s 
seg²ti munk§nkat. LehetŖs®geinkhez m®rten 
sokszor szervez¿nk kir§ndul§st is. Voltunk 
m§r Esztergomban, ahol megn®zt¿k a 
Bazilik§t, ®s v§rosn®zŖ busszal §tment¿nk 
Szlov§ki§ba is. Kir§ndultunk m§r 
M§trah§z§r§ra, de olykor csak Budapesten 
bel¿l n®z¿nk meg valamit: j§rtunk kºzºsen a 
Parlamentben, a Liszt Ferenc M¼zeumban, a 
Terrorh§z§ban, ®s m®g sorolhatn§nk. 
¥rºmmel l§tunk mindenkit soraink kºzºtt. 

Naszvagyi Vilmosn®/Zsuzsanna  
(06 30 212 0830) 

 

CURSILLO MOZGALMUNK AZ £SZAK-PESTI R£GIĎBAN 2021 
Nagyon szerett¿k volna, ha az idei 
ºsszefoglal· ²r§sakor nem ez a gondolatkºr 
tolakodott volna mindig ¼jra ®s ¼jra elŖ: 
pand®mia, SARS Covid, v²rushelyzet, 
korl§toz· int®zked®s, maszk, fertŖtlen²tŖ stb. 

Egyh§zunk is neh®z idŖszakot ®l, a templomot 
l§togat· h²vek sz§ma jelentŖsen csºkkent, 
ennek minden egy®b kihat§s§val. £pp ez®rt 
nagy ºrºm¿nkre szolg§lt, hogy cursill·s 
mozgalmunk ®lete egy§ltal§n nem esett vissza 
ebben az ®vben sem a r®gi·nkban, sem 

mailto:henter.zsolt@gmail.com


orsz§gos szinten. Val· igaz, hogy a 3 napos 
lelkis®gi h®tv®gi alkalmak jelentŖs 
idŖ§thelyez®ssel ker¿ltek megrendez®sre, 
ugyanakkor pl®b§ni§nk v®dŖsz§rnyai alatt 
lassan a 3. ®vtized®t ®lŖ kºzºss®g¿nk tagjai 
minden h·nap elsŖ h®tfŖj®n ºsszejºhettek. A 
tal§lkoz·k a j§rv§nyhelyzettŖl f¿ggŖen hol 
szem®lyes, hol internetes kapcsolaton 
kereszt¿l online vagy vegyes (r®szben 
szem®lyesen, r®szben online) m·don 
val·sultak meg. A kapcsolat persze mindig 
k®tir§ny¼ volt, ami azt jelenti, hogy ®lŖ k®rd®s-
felelet zajlott folyamatosan a r®sztvevŖk 
kºzºtt. Ennek a magas szintŤ technikai-
informatikai h§tter®t ism®t a Henter h§zasp§r 
biztos²totta, ahol a t®m§hoz kapcsol·d· 
k®peket, vide·kat is meg lehetett 
szeml®letesen jelen²teni. Mindj§rt janu§rban ki 
is haszn§ltuk az online vil§g adta lehetŖs®get, 
amikor L§ng Ernesztin festŖmŤv®sz 
testv®r¿nk mutatta be alkot§sait elmondva azt 
is, mik®nt m·dos²totta k®pzŖmŤv®szeti 
tev®kenys®g®t a pand®mia miatti bez§rts§g. 
Febru§rban ¼j cursill·s testv®rt kºszºnthett¿nk 
magunk kºzºtt, aki tan¼s§gt®tel®ben 
meghat·an sz§molt be arr·l, hogy ®lete neh®z 
idŖszak§ban hogyan v§ltozott szeml®lete az 
§ltala kor§bban v®letlennek tartott 
esem®nyektŖl az Istenbe vetett hite 
megerŖsºd®s®ig. Megtudhattuk, hogy milyen 
aj§nd®kokat kapott IstentŖl ®s ebben a 
folyamatban mit adott neki a cursillo. Nagyon 
®rt®kes tagja lett csoportunknak, az·ta is igen 
akt²v. 
M§rciusban ®s §prilisban k®t Ăr®gi motorostò 
hallgathattunk meg (tov§bbra is az informatika 
§ltal adott kereteken bel¿l) a csal§dban 
folytatott evangeliz§l§s sz®ps®geirŖl ®s 
neh®zs®geirŖl, valamint a zsid· h¼sv®ti ¿nnep 
jellegzetess®geirŖl, spiritu§lis kapcsolatair·l a 
kereszt®ny ¿nnephez. Foglalkoztunk lelki 
®let¿nknek a j§rv§ny napi helyzet®ben v§ltoz· 
aktu§lis k®rd®seivel is fŖleg azt elemezve, 
hogyan ®lhetj¿k meg hit¿nk adom§nyait ak§r a 
betegek, ak§r az Ŗket gy·gy²t· szem®lyzet 
oldal§r·l. 
M§jusban - m®g t§volr·l - ism®t egy ºnk®ntes, 
a M§ria R§di·ban szolg§latot ad· testv®r¿nk 
tett tan¼s§got. Bernadett besz®lt hit®rŖl, a 
munk§j§val kapcsolatos v§ltoz§sokr·l, ahol a 
m§sodik fŖszereplŖ m®g mindig a v²rus volt. Az 
elsŖ viszont Krisztus maradt. Kiemelte a 
j§rv§nyhelyzet alatti kapcsolattart§sban a 
r§di·z§s fontoss§g§t, amelyet m§r oly r®g·ta 
magunk is ®rezt¿nk. 

J¼niust·l v®gre val·di szem®lyes tal§lkoz·t 
tarthattunk a pl®b§nia nagyterm®ben. Az elsŖ 
ny§ri h·napban a Szt. Katalin ima kiscsoport 
tagjai besz®ltek arr·l, hogyan ®lt®k meg a 
bez§rts§g h·napjait, ny¼jtottak lelki t§maszt 
egym§snak rendszeres online tal§lkoz§saik 
§ltal. Ezzel a maguk hit®t ®s ²gy kºrnyezet¿k 
®let®t is megerŖs²thett®k. J·l ®rz®keltett®k, 
hogy aki Krisztusra t§maszkodik 
szorults§g§ban, nem csal·dik a naponta 
®rkezŖ kegyelmekben. 

 
A p§pai szentmis®n 

 

J¼liusban a meleg ny§ri idŖ felszabadults§got 
hozott mindannyiunknak. Majdnem feledni 
tudtuk a j§rv§nnyal kapcsolatos neh®z-
s®geket, amelyek ekkorra ideiglenesen vissza-
vonultak. Sz®tn®zt¿nk a csatat®ren B®la test-
v®r¿nk vezet®s®vel: kell-e ¼jra tervezn¿nk 
hit®let¿nk mindennapjait, mit kell §tgon-
dolnunk, v§ltoztatnunk ahhoz, hogy evan-
geliz§l· k¿ldet®s¿nk min®l eredm®nyesebb 
lehessen. 
Augusztus ny§r a jav§b·l, rossz h²rek csak 
t§voli fºldr®szekrŖl ®rkeztek, amelyek jelezt®k: 
nincs m®g legyŖzve ĂV²rus t§bornokò gonosz 
hada. P®ter osztotta meg tapasztalatait az 
elm¼lt j§rv§nyos idŖszakban §t®lt ®lm®nyeirŖl. 
Aki figyelmesen hallgatta, lelki mun²ci·t 
gyŤjthetett az orsz§gunkat ism®t egyre ink§bb 
ostroml· pand®mia lelki megbeteged®st okoz· 
hat§s§nak elker¿l®s®rŖl, gy·gy²t§s§r·l. 
Szeptember a NEK h·napja volt. Szellemis®ge 
minket is §tj§rt mind lelki, mind fizikai 
®rtelemben. A kiv®telesen a m§sodik h®tfŖre 
§thelyezett ultrey§nkon az Olt§riszents®g 
®let¿nkben betºltºtt fontos szerep®re 
ir§ny²totta Ćgi a hallgat·s§g figyelm®t. Nem §ll 
t§vol tŖl¿nk ennek felismer®se, hiszen a 3 
napos cursillo alatt tºbb alkalommal is van 
lehetŖs®g¿nk az Đrral val· tal§lkoz§s ezen 
form§j§ra is. A kongresszus mindenkit 



meg®rintett, feltºltºtt testi-lelki ®lm®nyekkel, 
sokaknak ®letre sz·l· esem®nyt jelent. 
Itt jegyezz¿k meg, hogy b§r nem r®gi·s 
esem®ny volt az Eucharisztikus Kong-
resszuson val· r®szv®tel, mozgalmunk tagjai ï 
²gy az ¼jpestiek is ï nagyon nagy sz§mban 
jelentek meg a nagy nyilv§noss§g¼ 
esem®nyeken is. Szeptember 11-®n a Ba-
zilik§ban lezajlott Orsz§gos ultrey§n tºbb mint 
600 cursillista vett r®szt. Mivel ez volt a 
kongresszuson megjelent egyik legnagyobb 
lelkis®gi mozgalom csoport, a vezetŖs®g 
dºnt®se alapj§n ¿ltetett szektori elhelyez®st 
kaptunk a d®lut§ni Kossuth t®ri szentmis®re. 
Term®szetes, hogy okt·berben is az egyik 
kiemelt fontoss§g¼ k®rd®skºr a NEK 2020 volt. 
J§nos az ºnk®ntesek §ldozatos munk§j§r·l 
besz®lt. Kriszti pedig az orsz§gos ultrey§n 
meg®lt ºrºm®t, tapasztalatait ®s a tan¼-
s§gt®telekbŖl benne megragadt gondolatokat 
osztotta meg vel¿nk. Mindketten k¿lºn kit®rtek 
arra is, hogyan erŖsºdºtt meg a Szentl®lek 
hat§sa ®let¿kben. 
Novemberben mindannyiunk ®gi £desany-
j§r·l, SzŤz M§ri§r·l ®s a vele val· kapcsol-
at§r·l besz®lt Terike. Nem v®letlen, hogy 

haz§nk M§ria orsz§ga, ehhez valamennyien 
tevŖlegesen is hozz§j§rulhatunk im§inkkal, 
k®r®seinkkel. J·, ha gyakorl· ĂM§ri§sò van 
ismerets®g¿nkben, aki szem®lyes p®ld§j§val, 
tapasztalat§val seg²ti kapcsolatunkat 
egyengetni az Istensz¿lŖhºz. 
A decemberi tal§lkoz·nk az adventi idŖszakra 
esett, ²gy t®m§nk is ehhez igazodott. J§nos 
gondolatai ®s ¼j tagunk, Ildik· §ltal elmondott 
n®h§ny vers meghallgat§sa ut§n 
besz®lgett¿nk arr·l, mit jelent nek¿nk az 
advent, a v§rakoz§s ®s hogyan sz¿lethet meg 
benn¿nk J®zus, a Megv§lt·. Mit tehet¿nk ®rte, 
hogy ne csak ®vente egyszeri, kamp§nyszerŤ, 
hanem ®let¿nk folyamatos r®sztvevŖje legyen. 
Rem®lj¿k, az elm¼lt ®vet §tfog· 
visszaeml®kez®s¿nk felkeltette az ®rdeklŖd®st 
a Magyarorsz§gon m§r tºbb, mint 30 ®ve 
vir§gz· Cursillo Mozgalom ir§nt. Aki szeretne 
ennek a sz²nes, pomp§s g§rd§nak tagja lenni, 
keressen meg benn¿nket ak§r szem®lyesen, 
ak§r a havonta az elsŖ h®tfŖn tartott 
csoporttal§lkoz· alkalm§val. ĉg®rj¿k, nem fog 
csal·dni. De colores! 

Bernol§k Melinda, KŖrºssy G§bor,  
Henter Ćgi ®s Henter Zsolt  

 

OLTćRISZETS£G + SZENTL£LEK = SIKER 
A c²m meglehetŖsen zŤrzavaros, fŖleg 
liturgikus szempontb·l. Ha szeretn®nk ezt 
feloldani, tal§n ®rdemes lesz v®gigolvasni ezt 
az irom§nyt, amelynek t§rgy§t az ®let 
szolg§ltatta. 
Lassan h§tunk mºgºtt hagyjuk ezt az ®vet, 
melynek kiemelkedŖ esem®nye a Nemzetkºzi 
Eucharisztikus Kongresszus hazai 
megrendez®se volt. Sokan ®s sokf®lek®p 
mes®lt®k el ®lm®nyeiket, ehhez szeretn®k 
most csatlakozni ®n is, n®mileg m§s 
szemszºgbŖl. Egy ilyen rendezv®ny, melyet 
csak sok jegyŤ sz§mokkal, grandi·zus 
adatokkal lehet kºrbe²rni, mindig tartogat nem 
v§rt esem®nyeket, melyeket a szervezŖknek a 
legnagyobb kºr¿ltekint®ssel sem lehetett 
elker¿lni. A felelŖsºk nyilv§n megpr·b§lj§k a 
pillanatnyi v§ltoz§soknak megfelelŖ optim§lis 
megold§st v§lasztani, de az ®let n®ha ezeket 
is fel¿l²rja. 
Mondom ®n, akinek beteggy·gy²t· munk§j§t is 
naponta kell §tszervezni az eg®szs®g¿gy 
sz¿ks®gletei szerint, amiben csak a v§ltoz§s 
az §lland·, a tºbbi meg hozz§ Ăalakulò. 
Annak rendje ®s m·dja szerint ®n is idej®ben 
jelentkeztem a kongresszus esem®nyeire. A 

megfelelŖ helyen jeleztem is a csoporthoz 
tartoz§somat, amit egy v§lasz¿zenetben 
visszajeleztek. M®g a ny§r elej®n kaptam egy 
levelet az FŖegyh§zmegyei Hivatalt·l, amiben 
arra k®rdeztek r§, hogy v§llalok-e §ldoztat§st a 
nagy rendezv®nyek helysz²nein tºbb (sz§z) 
t§rsammal egy¿tt? Az igenlŖ v§laszt idŖben 
elk¿ldtem, ®s m§r el®g kºzel volt a kezdet, de 
konkr®t reag§l§s m®g nem ®rkezett r§. Azt§n 
hirtelen felgyorsultak a dolgok. Tºbb ®rtes²t®st 
is kaptam, amelyek egyik legfontosabb eleme 
az volt, hogy §ldoztat·k®nt m§sik szektorokba 
rendeltek §t. Le²rt§k, hogy mindig jelentkezzek 
nyugodtan az §teresztŖ pontn§l, ahol van egy 
n®vre sz·l· lista az ott szolg§latot teljes²tŖ 
szem®lyekrŖl. Ez vas§rnapig mŤkºdºtt is, de 
azt§n jºtt a Ferenc p§pa §ltal celebr§lt 
nagymise. Itt a biztons§gi int®zked®sek a 
cs¼csra h§gtak. Sokkal tºbb egyenruh§s ker¿lt 
elŖ. A biztons§gi z·n§t sz®les²tett®k, 
tºbbl®pcsŖss® tett®k. Ennek ismeret®ben m®g 
kor§bban indultam tºmegkºzleked®ssel, 
mintha ®reztem volna valamit. Bel®pve az 
ellenŖrzŖ egys®g hat·kºrzet®be egyszerre 
ketten k®rdezt®k, hogy miben seg²thetnek? 
Ismertettem a helyzetet, term®szetesen a 



jegyem nem volt rendben. Sebaj, n®zz®k meg 
a szektorba beosztott §ldoztat·k list§j§t, de az 
nem volt (meg). Mondtam, hogy ®n itt 
"munk§ba megyek", amit nem nagyon 
akcept§ltak. K®rtem, hogy n®zz®k meg a list§t 
az §ldoztat· s§torban. Oda viszont nincs joguk 
bemenni. Annyit tudtam mintegy 15-20 perc 
v§rakoz§s/vitatkoz§s/k®r®s/liturgikus 
munkat§rsi igazolv§ny felmutat§sa ut§n el®rni, 
hogy egy fokozattal beljebb engedtek; ott majd 
eldºntik. Egy rendŖr szem®lyesen bek²s®rt a 
kºvetkezŖ st§ci·hoz, ahol szint®n nem 
®rtett®k-®rezt®k a probl®m§t. Egy volt a biztos: 
nem Ŗk a felelŖsºk, illetve a dºntŖ sz· 
kimond·i. Ism®t v§rakoz§s valakire. 
K®r®semre azt§n a helyi rendŖr vezetŖ fŖtiszt 
el® ker¿ltem, aki azt mondta: a szem®lyek 
mozgat§s§®rt nem Ŗ felel, csak a tŤzszer®szeti 
munk§®rt. Tov§bb v§rakoztam valamilyen 

ILLET£KESre, majd ez a vezetŖ rendŖr 
hirtelen ºtlettŖl vez®relve azt mondta: menjek 
be a csomagvizsg§l· §llom§son kereszt¿l, 
legfeljebb majd leszerel a TEK. 
InnentŖl (vagy eddig is) a Szentl®lek 
egyengette az utamat, minden probl®ma 
n®lk¿l §tjutottam szolg§lati helyemre ®s r®szt 
vettem a szentmis®n. 
T§rsaim, akik k®sŖbb ®rkeztek azt mondt§k, 
hogy nekik csak annyit kellett sz·lni, hogy 
§ldoztat· munkat§rsak. Kaptak egy piros 
karszalagot, ami bel®p®sre, §thelyez®sre, 
szinte mindenhov§ j· volt. Lehet, hogy 
megtal§lt§k a list§t? Vagy csak az Ă¼t-tºrŖnekò 
neh®z a dolga? Pierre de Coubertin b§r· 
szellemis®g®ben: m§sodiknak kellett volna 
®rkeznem, §llap²tottam meg. 

KŖrºssy G§bor 

  

Miseovi  
Szeretettel v§runk minden ovist ®s 1-2. oszt§lyos gyermeket iskola idŖben minden vas§rnap 9-es 
mise elsŖ olvasm§nya ut§n a miseoviban. Egy¿tt vonulunk be a vir§goz·ba, ®s ott 
k®zmŤvesked¿nk, rajzolunk, sz²nez¿nk, j§tszunk, ®nekl¿nk ®s a felaj§nl§s ut§n egy¿tt megy¿nk 
ki csengetni. 
Mi®rt is j· ide bejºnni? A gyerkŖcºknek ®lm®ny lesz mis®re j§rni, hiszen az olvasm§nyok ®s a 
pr®dik§ci· alatt sokszor unatkoznak, ®s itt az evang®liumot j§t®kosan ismerik meg. Soksz²nŤek a 
foglalkoz§sok, mert tºbb anyuka ®s 2 hitoktat· felv§ltva v§llalja ezt a szolg§latot. 
V®gh Gabriella 
 

Ovis ®s kisiskol§s hittan 
H®tfŖnk®nt 16:30-kor kezdŖdik ez a hittan a pl®b§nia hittanterm®ben. J§t®kosan tanulunk a 
Bibli§r·l, az ¿nnepekrŖl ®s a szentekrŖl. Megtan²tjuk im§dkozni a kicsinyeket ®s felk®sz²tj¿k Ŗket 
az elsŖ§ldoz· hittanra. 
Nagyon szeretj¿k ezt a hittant. Đj dolgokat mes®lhet¿nk a gyerekeknek, ®s bevezetj¿k Ŗket a 
vall§sunk rejtelmeibe. Csod§latos dolog, amikor a gyerekek maguk mes®lik vissza a bibliai 
tºrt®neteket. 
Ehhez a hittanhoz b§rmikor lehet csatlakozni, szeretettel v§runk minden 3-8 ®vest kisman·t. 
Ildik· n®ni ®s Gigi n®ni 

 
"hogy ®let¿k legyené" (Jn 10,10) 

Lelki adopt§l§s, kºzºs ²g®rett®tel templomunkban 
Ahogy az elŖzŖ, adventi H²rlev®lben 
olvashatt§tok, T·th Eszter, a Baba-mama Klub 
vezetŖje, december 8-ra, SzŤz M§ria 
szeplŖtelen fogantat§s§nak ¿nnep®re, kºzºs 
fogadalomt®telt hirdetett meg templomunkban 
lelki adopt§l§sra. 
£n magam tºbbszºr, tºbb forr§sb·l hallottam 
m§r errŖl a kezdem®nyez®srŖl, ami arr·l sz·l, 
hogy l®lekben ºrºkbe fogadunk egy 
megfogant gyermeket, akinek a nev®t csak 

Isten ismeri, ®s akinek az ®let®t abortusz 
fenyegeti. Eddig kerestem a kifog§sokat, t¼l 
komoly elkºtelezŖd®snek tŤnt, hogy 9 
h·napon kereszt¿l, minden nap im§dkozzak 
ez®rt a sz§nd®k®rt. Nem k®sz¿ltem erre az 
alkalomra sem, a ror§t® mis®re ®rkezve 
hallottam meg Zolt§n atya felh²v§s§t. Azt§n a 
mise ut§n, hirtelen elhat§roz§sb·l elŖre 
mentem ®n is. Đgy dºntºttem, most igent 
mondok erre a h²v§sra, ®s ºrºkbe fogadok egy 



®letet. Sokan voltunk, mintegy tizenºten, fiatal 
anyuk§k ®s idŖsebbek is. Eszter saj§t 
k®sz²t®sŤ kis r·zsaf¿z®r-tizedekkel 
aj§nd®kozott meg minket, amiket Zolt§n atya 
meg is §ldott. Amikor kºzºsen elkezdt¿k 
mondani a fogadalom szºveg®t, majd a lelki 
adopt§l§s im§j§t, hirtelen, teljesen v§ratlanul, 
nagyon erŖs meghatotts§g tºrt r§m. £reztem, 
hogy annak a bab§nak, akit r§m b²zott az Đr 
(®s akit ®n gondolatban Gabinak neveztem el), 
®s a sz¿leinek nagyon nagy sz¿ks®ge van az 
im§mra. 
Uram J®zus! £desany§d, M§ria 
kºzbenj§r§s§ra, aki szeretettel sz¿lt vil§gra 
T®ged, valamint Szent J·zsefnek, a bizalom 
ember®nek kºzbenj§r§s§ra, aki sz¿let®sed 
ut§n gondoskodott R·lad, k®rlek T®ged annak 
a meg nem sz¿letett gyermeknek ®rdek®ben, 
akit l®lekben adopt§ltam, ®s akit a hal§l 
vesz®lye fenyeget. K®rlek, adj sz¿leinek 
szeretetet ®s b§tors§got, hogy meghagyj§k 
gyermek¿k ®let®t, melyet Te magad rendelt®l 
sz§m§ra. Ćmen.                      M§tyus Edina  
 

A lelki adopt§l§sr·l bŖvebben a 
www.lelkiadoptalas.hu oldalon olvashattok. A 
Powerbank for Life pedig egy 

mobilalkalmaz§s, egy ¼j eszkºz, amely 
seg²ts®g lehet a lelki adopt§l§s 9 h·napja alatt, 
hogy kitartsatok, mikºzben a gyermek ®let®®rt 
im§dkoztok. 
 

 

R·zsaf¿z®r imacsoport 
Minden h·nap 13-§n, a fatimai jelen®sekre 
eml®kezve, r·zsaf¿z®rt im§dkozunk. A 
SzŤzanya seg²ts®g®vel n®h§ny alkalmat 
kihagyva, 2004 ·ta folyamatosan ºsszejºv¿nk 
13-§n im§dkozni. 
Mikor Zolt§n atya ideker¿lt pl®b§nosnak, 
javasolta, hogy elsŖ p®ntekeken is 
im§dkozzuk a r·zsaf¿z®rt, ®s k®rj¿k mennyei 
®desany§nk t§mogat§s§t. 

 
A covid alatt is j· p§rszor az egyik tagunk 
seg²ts®g®vel konferencia ¿zemm·dban 

tudtunk egy¿tt im§dkozni. Sajnos a szem®lyes 
tal§lkoz§s, ami mindig bensŖs®ges is volt, 
elmaradt, ®s ez az imacsoportunkat is 
megrost§lta. Meg sajnos az ®veink sz§ma is 
nºvekedett, ²gy a v²rust·l val· f®lelem is 
nehez²tette az ¼jraindul§st. 
De elmondhatom, hogy az ima 
megkezd®sekor legal§bb 5-en vagyunk. De ha 
nem, akkor rugalmasan a k®sŖbb ®rkezŖkre is 
ki szoktam osztani egy-egy tizedet. 
ElsŖp®nteket kihaszn§lva, az esti szentmis®n 
is r®szt vesz¿nk. 
£vente, a megrendez®sre ker¿lŖ Budapest 
kºr¿li r·zsaf¿z®ren is k®pviseltetj¿k magunkat.  
¥sszefoglalva: 
Kiknek? Mindenkinek, aki ®gi £desany§nkhoz 
szeretne kºzºss®gben im§dkozni. 
Mikor? Minden elsŖp®nteken, illetve minden 
h·nap 13-§n f®l 6 ·r§t·l a templomban. 
Mi®rt? A fatimai jelen®sekre eml®kezve k®rj¿k 
a SzŤzanya seg²ts®g®t ®let¿nkre. 
Ha csatlakozni akarsz, keress: Mih§lyi 
Gyula, gyula.mihalyi@gmail.com , vagy 
k®rdezd Zolt§n aty§t! 

 

http://www.lelkiadoptalas.hu/
mailto:gyula.mihalyi@gmail.com


Hit®leti statisztika pl®b§ni§nkon 
2021 sz§mokban: 
Keresztel®sek sz§ma: 70, ebbŖl 10 felnŖtt, - temet®sek sz§ma: 77, - h§zass§gkºt®sek sz§ma: 16, 
elsŖ§ldoz·k, a felnŖttekkel egy¿tt: 18. 
2109-ben a v²rus elŖtti b®ke®vben: 
keresztel®sek sz§ma 67, ebbŖl 4 felnŖtt, - temet®sek sz§ma 73, - h§zass§gkºt®sek sz§ma 23, 
elsŖ§ldoz·k 23. 
Amit lehet l§tni a statisztik§b·l: a keresztel®sek sz§ma sz¿let®sek sz§m§val egy¿tt kiss® csºkkent, 
10 ®ve m®g 86 volt! Az egyh§zi temet®sek sz§ma fokozatosan csºkken 10 ®ve m®g 86 volt, tºbb 
a polg§ri szertart§s ®s az §lpapok §ltal v®gzett temet®s. 
 

St·lad²jszab§s v§ltoz§sa 2022-ben:  
Egyh§zmegy®nkben Budapest ter¿let®n kis m®rt®kben v§ltoznak a st·lad²jak a kºvetkezŖ ®vben. 
A szentmis®khez val· hozz§j§rul§s d²ja nem v§ltozik, a csendes szentmise sz§nd®ka tov§bbra is 
2000 Ft. Az orgon§s szentmis®hez val· hozz§j§rul§s tov§bbra is 4000 Ft. 
A temet®sek d²ja ezent¼l 35.000 Ft, a pap, a k§ntor ®s az illet®kek egy¿tt. 
A h§zass§gkºt®sek d²ja 40.000 Ft lesz, ehhez jºn 35.000 Ft vir§gd²sz²t®si d²j templomunkban. 
Term®szetesen, ha valakinek nincs p®nze, annak sz§nd®k§ra is bemutatunk szentmis®t, ®s a 
szeg®nyeket is papi §ld§ssal temetj¿k. 
 

Szentmis®ink l§togatotts§ga: 
H®tkºznaponk®nt §ltal§ban 20 h²vŖ vesz r®szt szentmis®n, ehhez jºn, ha a csal§d eljºn az §ltala 
mondatott szentmis®re. ElsŖp®nteken mind reggel, mind este kb. 30-30 fŖ van jelen. Adventben 
60-90 fŖ kºzºtt ingadozott a hajnali mis®k r®sztvevŖinek sz§ma. 
A szombat elŖesti szentmis®n §ltal§ban 50-60 h²vŖ van jelen. 
Vas§rnap 9 ·rakor 200-300 kºzºtt ingadozik a l®tsz§m, ny§ron kevesebb. 11-es mis®n kb. 90-100 
fŖ van jelen, ®s az esti 6-os szentmis®n 70-90 fŖ kºzºtti a l®tsz§m egy §tlagos vas§rnapon. 
 

Zenei ®let: 
OrgonamŤv®sz k§ntorunknak, Dankos Attil§nak kºszºnhetŖen 8 koncert volt templomunkban 
ebben az ®vben! 
 

Fejleszt®sek, ®p²tkez®sek 2021- ben 
A 2021-es esztendŖ nem a nagy fejleszt®-
sekrŖl sz·lt. Nem kaptunk p®nzt p§ly§za-
tokb·l, a kevesebb h²vŖ kevesebb p®nzt 
adom§nyozott a pl®b§ni§nak.  
¥r¿lhet¿nk, hogy mindig volt p®nz¿nk a 
sz§ml§k kifizet®sre. 

 
A vir§goz· ¼j szekr®nye 

Sz¿ks®gesek voltak jav²t§sok: a pl®b§nia ®p¿-
let®ben. Jav²tani kellett a mozg· j§r·lapokat, 
nagy ter¿leten mozogtak. Ugyancsak ebben 
az ®vben ker¿lt sor a tavalyi csŖtºr®sek ut§n a 
templomi mosd·, vir§goz· helyis®gek 
kifest®s®re, ®s burkol§s§ra. Elk®sz¿lt egy 
rºvid j§rda az ®szaki oldalon egy felj§r·val. 
Valamint a vir§goz·ban ®s a bej§rati mosd·n§l 
egy-egy t§rol· szekr®ny, munkalappal a 
tetej®n.  
Ezenk²v¿l a j¼niusi vill§mcsap§s 
k§resem®ny®t kellett jav²tani a pl®b§ni§n, a 
tetŖablakok vez®rl®s®t ®s motorjait.  
Valamint a m§r 7 ®ve §tadott pl®b§ni§n 
egym§s ut§n kell jav²t§sokat v®gezni. (Lej§rtak 
a garanci§lis idŖké) Hol a kaz§nnal, hol a 
keringtetŖ szivatty¼val volt probl®ma, m§skor 
a riaszt· rendszer hib§sodott meg. A kisebb ï
nagyobb munk§k ºssz®rt®ke 5 milli· Ft kºr¿l 
volt. 


